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پرویز شیخ طادی: »تانک خورها«
درباره شخصیت های گمنام جنگ است

ســریال »تانک خورها« به کارگردانی پرویز شــیخ طادی که در روزهای 
گذشته در شهرک دفاع مقدس تصویربرداری می شد، به تازگی به پایان رسیده 

و قرار است همزمان با هفته دفاع مقدس روی آنتن تلویزیون برود.
به گفته پرویز شــیخ طادی- کارگردان سریال »تانک خورها«- بازیگرانی 
چون رضا استادی، سروش جمشیدی و آرش مجیدی فضای کمدی و مفرح 
این ســریال را تشکیل می دهند و بخشی از بازیگران نیز فضای جدی کار را 

شامل می شوند.
شیخ طادی درباره اینکه »تانک خورها« کدام شخصیت های دوران جنگ 
را روایت می کند؟ توضیح داده است: کار متعلق به شخصیت های گمنام کشور 
اســت که نامی نیستند، درجه ندارند، عناوین خاصی ندارند، مدیر نیستند و 
بیشتر مکانیک و تعمیرکار و راننده و اقشار کاملا متوسط کشور هستند و قرار 

است آنها روایت شوند.
پرویز شیخ طادی طی چند دهه گذشته در سینما بیشتر فعالیت داشته 
است، اما در سال های اخیر سراغ ساخت سریال های تلویزیونی رفته؛ سریال 
»بانوی ســردار« که به یکی از بانوان قهرمان ســرزمین ایران می پرداخت و 
سریال »آتش در گلســتان« که قصه ای حماسی در کردستان را با محوریت 
مرضیــه حدیدچی روایت می کــرد، از جمله کارهای این کارگردان اســت. 
مجموعه تلویزیونی »تانک خورها« قرار اســت همزمان با هفته دفاع مقدس 

روی آنتن تلویزیون برود.
»تانک خورها« به تهیه کنندگی ایرج محمدی و نویسندگی محمدصادق 
رمضانی مقدم در گروه تولیدات تاریخی ســیمافیلم ســاخته می شود و این 
روزها در حال تصویربرداری اســت. »تانک خورها« سریالی در فضائی جدی 
و با رگه هایی از طنز اســت که در حوزه دفاع مقدس ســاخته می شود. آرش 
مجیدی، ســروش جمشــیدی، بهراد خرازی، علیرضا استادی، احمد نجفی، 
ثریا قاســمی از جمله بازیگران این مجموعه هستند. این سریال به ماجرای 

»شکل گیری گردان زرهی ۷۷ خراسان« می پردازد.
محمدعلی بهمنی درگذشت

عباس سجادی شاعر و سخنگوی ستاد پیگیری وضعیت حال محمدعلی 
بهمنی گفت علی رغم اینکه در آخرین لحظات پزشکان تلاش کردند با احیای 
قلبی وضعیت بهمنی را به پایداری برســانند اما بــا دو بار احیای قلبی این 
اتفاق نیفتاد و این شــاعر حوالی ســاعت ۲۳ شامگاه روز جمعه نهم شهریور 

از دنیا رفت.
بهمنی در پی بروز عارضه مغزی در بیمارســتان بستری بود. این  شاعر 
که طی چند سال گذشــته با بیماری و کسالت دست به گریبان بوده، شنبه 
شــب ۲۰ خرداد دچار ســکته مغزی و در بیمارستان بستری شد. او علاوه بر 
سرایش غزل، ترانه های تعدادی از آلبوم های موسیقی و سریال های تلویزیونی 

را سروده است.
مدیر فرهنگی و ســخنگوی »ســتاد تکریم محمدعلــی بهمنی« در 
گفت وگو با رســانه ها اعلام کرد آئیــن بدرقه پیکر زنده یــاد محمدعلی 
بهمنی، شاعر و ترانه سرا روز یکشنبه ۱۱ شهریورماه از مقابل تالار وحدت 
انجام می شــود و با توجه به درخواست مکرر انجمن های فرهنگی و هنری 
هرمزگان، اهالی فرهنگ و هنر و مدیران و مســئولان عالی رتبه استان و 
موافقت خانواده ایشــان پیکر این شاعر و ترانه ســرای تأثیرگذار که چند 
دهه در بندرعباس ســاکن و بنیانگذار اتفاقات مهم ادبی و هنری در آنجا 
بوده اســت در یکی از مراکز فرهنگی آن شهر در آرامگاهی اختصاصی به 

خاک سپرده خواهد شد.
سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با صدور پیامی درگذشت 

محمدعلی بهمنی شاعر و غزلسرا را تسلیت گفت.
در بخشــی از متن وزیر ارشاد آمده است: »درگذشت شاعر و ترانه سرای 
بزرگ و تأثیرگذار معاصر اســتاد محمدعلــی بهمنی را به مردم فرهنگ مدار 
ایران، اهالی فرهنگ و هنر، خانواده گرانقدرش و دوســتان و دوســتدارانش 
تســلیت می گویم. بی تردید این شاعر بزرگ بیش از هفت دهه در حوزه شعر 
و سپهر ادبیات غنی پارسی تنفس کرد و با سرودن اشعار و ترانه های ناب بر 
آن افزود و با عنوان معلمی بی ادعا در این حوزه راهنمون نسل های مختلف از 

شاعران جوان بود و خواهد بود.«
پرداختنبههولوکاستدرغربجراتمیخواهد
فیلمی که جری لوئیس را شرمنده کرد

یک مســتند جدید در جشنواره ونیز به بررسی پشت پرده ساخت فیلم 
»روزی که دلقک  گریست« ساخته جری لوئیس می پردازد، فیلمی که نه تمام 

شد و نه هرگز رنگ اکران را دید.
درام فاجعه بار هولوکاســت ســاخته جری لوئیس با عنــوان »روزی که 
دلقک گریست« در اوایل دهه ۱۹۷۰ فیلمبرداری شده اما هرگز به طور رسمی 
به هیچ شکلی منتشر نشده است و تنها بخش های کوچکی از فیلم تاکنون راه 
خود را به عرصه عمومی باز کرده است، فیلمی که سازندگانش آن را بسیار بد 

و مایه خجالت و شرمساری توصیف کرده بودند.
جری لوئیس در آن مقطع از زندگی حرفه ای اش و پس از اینکه شخصیت 
کمــدی جنون آمیز دهه هــای ۵۰ و ۶۰ او دیگر چندان محبوب نبود، تلاش 
می کــرد خود را احیا کند. او به این پروژه علاقه مند شــد و خود را به عنوان 
بازیگــر نقش هلمــوت درک، دلقک بی نوایی انتخاب کــرد که در نهایت به 
اردوگاه مــرگ نازی ها مــی رود و در آنجا ۶۵ کودک را بــه اتاق گاز هدایت 
می کند. داستان پشــت پرده این فیلم بدنام در فیلم مستند جدیدی به نام 
»از تاریکی تا روشنی« به کارگردانی اریک فریدلر و مایکل لوری در جشنواره 
فیلم ونیز نمایش داده می شــود و چرایی عدم اکران این فیلم در ســینما را 

فاش می کند.
جری لوئیس که علاوه بر بازیگری نقش اصلی، نویســندگی و کارگردانی 
آن را نیــز برعهده داشــته، درباره این فیلم می گوید: »از ســاخت این فیلم 
خجالت زده  شدم، اما از این که اجازه ندادم کسی آن را ببیند خوشحالم. فیلم 

بسیار بسیار بدی بود.«!!
هری شــیرر بازیگر و کمدین آمریکایی که یکی از معدود افرادی است 
که فیلم »روزی که دلقک گریســت« را به صورت کامل دیده است در سال 
۱۹۹۲ در مصاحبه ای با مجله »اســپای« این فیلم را آن قدر اشتباه و نابجا 
معرفی کرده بود که کســی نمی تواند آن را تصور کند. موضوع دیگری که 
در این مســتند به آن اشاره می شود این است که در اوایل دهه ۷۰، تعداد 
کمی از فیلمســازان جریان اصلی جرأت پرداختن به موضوع هولوکاست را 

داشتند.
جلال قزل ایاق در کما است

جلال قزل ایاق تهیه کننده قدیمی سینما در کما به سر می برد.
یکــی از نزدیکان این تهیه کننده قدیمی در گفت وگویی کوتاه با ایســنا 
خبر داد که تهیه کننده فیلم سینمایی »پر پرواز« از ۱۶ روز قبل در آی سی یو 
بیمارســتان امام خمینی)ره( در کما اســت. به گفته  او؛ در پی عوارض یک 

خونریزی شدید معده جلال قزل ایاق به کما رفته است.
او همچنین خاطرنشــان کرد که از سه سال قبل او دچار ناراحتی قلبی 
شد و دریچه قلب اش را تعویض کردند، به دلیل این عمل باید دارو می خورد 
که برند اصلی آن را پیدا نکردیم و مجبور شد از یک برند هندی استفاده کند 
که سرانجام باعث خونریزی شدید معده شد. جلال قزل ایاق که متولد ۱۳۲۷ 
اســت، در فیلم های چون »فراری«، »دوســتی از جنس آتش«، »انتخاب«، 
»پر پرواز«، »خوش خیال« به عنوان تهیه کننده و نویســنده فیلمنامه حضور 

داشته است.

اخبار ادبی و هنری

عارفدرمراسمتکریمومعارفهوزراینیرو:

استفاده از انرژی های تجدیدپذیر باید یک بحث ملی باشد

این تأكیدها و هشدارها را
جدی بگیرید!

حسنرشوند
رئیس جمهور محترم در دوران تبلیغــات انتخاباتی و مناظره های تلویزیونی و 
پس از آن ، تقریبا در همه سخنرانی ها و دیدارهای خود بر این نکته تاکید داشته و 
دارندکه مبنای عمل این دولت حرکت بر مدار سیاســت های کلی و مطالباتی است 
که رهبر معظم انقلاب ترســیم و اعلام فرموده اند. خب ، این ســخن حقی است که 
اگر تاکنون تماما تحقق می یافت امروز سرنوشــت کشور بسیار متفاوت تر از آنی بود 
که هســت. نه اینکه دولت های گذشته اصلا به سیاست ها و مطالبات رهبر انقلاب 
بی توجه بوده که در برخی دولت ها شــاهد این کم توجهی و در برخی دیگر شاهد 
تلاش برای تحقق خواســته های رهبر انقلاب بوده ایم. جاهایی که توجه نشده برای 
آن خسارت های بزرگی را پرداخت کرده و آنجایی که همت برای اجرای آن شده به 

دستاوردهای بزرگ و خیره کننده ای رسیده ایم.
رهبر انقلاب در همین دیدار سه شــنبه گذشــته با دولت چهاردهم ، در میان 
۱۳ توصیه ای که به دولت داشــتند ، بار دیگر مسئله مهم هوش مصنوعی و شتاب 
عجیــب و حیرت آور این فناوری در دنیا را مورد توجه قرار دادند و فرمودند: اکنون 
دســتگاه های نظامی و غیرنظامی ما در حال بهره برداری از این فناوری هستند اما 
این استفاده نباید ما را فریب دهد زیرا صرف بهره برداری امتیاز نیست بلکه باید بر 

لایه های عمیق و متنوع این فناوری مسلط شد.
ایشان عقب ماندن از تسلط بر لایه های عمیق هوش مصنوعی را موجب ایجاد 
یک محدوده انحصاری دیگر مانند انرژی اتمی به دســت کشــورهای مسلط بر این 
فناوری دانســتند و تاکید داشــتند که فرصت طلبان و قدرت طلبان دنیا در آینده 
یک آژانس هوش مصنوعی ایجاد می کنند و اجازه ورود کشــورهای دیگر به برخی 
بخش ها و لایه های آن را نخواهند داد. سؤال اینجاست آیا چنین اتفاقی در گذشته 
در زمینه های دیگر افتاده که رهبر معظم انقلاب نگرانند و نســبت به آن هشــدار 
می دهند؟ بله چنین اتفاقی در استفاده از مدار مشخصی از زمین برای ارسال ماهواره 

افتاده است.
۱- در سال ۱۹۹۹ میلادی کنوانسیونی بین کشورها منعقد گردید که با توجه 
به محدودیت فضا برای قرار گرفتن ماهواره در نقطه ای از جو، ســهم همه کشورها 
مشخص شــد. از آنجاکه ماهواره صرفا از مدار مشخص شده قابل مخابره اطلاعات 
خواهد بود و به جز آن ، چنین امکانی فراهم نیســت، باید در مدت زمان مشخصی ، 
کشورها ماهواره خود را به فضا می فرستادند و در غیر این صورت ، برای همیشه این 
امکان از آنها سلب می شد و تنها باید به ماهواره های اجاره ای بسنده می کردند. این 
بود که برای اولین بار ماهواره سینا ۱ که یک ماهواره مخابراتی و تصویربرداری بود 
در آبان ۱۳۸۴ با ماهواره بر کوســموس روسی به فضا پرتاب شد. امروز دیگر نگران 
این نیستیم که محیطی برای ارسال ماهواره های خود نداریم و با محدودیت مواجه 
هســتیم بلکه با همت دولت ســیزدهم به این توانمندی رسیده ایم با موشک های 
ماهواره بر بومی خود، ۴۵۰ کیلومتری زمین را پشــت ســر گذاشته و در مدار ۷۵۰ 
کیلومتری که برای خیلی از کشــور ها تنها یک آرزوســت، برســیم. امروز ماهواره 
»مهــدا« و نانو ماهواره های »کیهان ۲« و »هاتف ۱« در حالی در مدار قرار گرفتند 
که تا دو سال پیش با توجه به نگاه دولت دوازدهم، حتی ارسال یک ماهواره با »اما و 
اگرهای سیاسی « سیاست بازان و چشم دوختگان به اجازه غرب با مشکل مواجه بود. 
۲- در صنعت هســته ای اگر فقط به آن چیزی که در توافقات طرفین به امضا 
رســیده بود و به فعالیت تعداد اندکی ســانتریفیوژ ، آن هم با غنی ســازی کمتر از 
ســه و نیم درصد اکتفا می شد ، امروز نباید با دستاوردهای خیره کننده دانشمندان 
هسته ای کشورمان در تولید بیش از ۶۰ محصول رادیودارو برای بیماران سرطانی و 
صعب العلاج مواجه می شــدیم و برای تهیه این داروها همچون تهیه داروی بیماران 

»پروانه ای« به چهار تا کشور غربی التماس کنیم.
۳- امروز اگر فرزندان غیرتمند موشکی ایران توصیه و تاکید روزهای اول دهه 
۷۰ رهبــر حکیم انقلاب را جدی نمی گرفتند نه از این حجم موشــک های متنوع 
بالستیک نقطه زن در شهرهای موشــکی که رعشه به جان صهیونیست ها انداخته 
اســت ، خبری بود و نــه امیدی در جبهــه مقاومت از یمن گرفته تــا لبنان برای 

ایستادگی در مقابل دشمن متجاوز صهیونیستی باقی می ماند.
۴- اینکه رهبر انقلاب نســبت به نرســیدن لایه های عمیق هوش مصنوعی و 
بسنده کردن به استفاده صرف از امکانات روبنایی آن هشدار می دهند ، دلیل آن این 
است که این وضعیت را در حوزه های دیگر همچون صنعت فضائی کشور، هسته ای 
و ده ها فناوری دیگر که تا چندی پیش فقط در انحصار چند کشور بود را دیده ایم. 
کشــورهای مسلط به این حوزه ها به محض دســتیابی به این فناوری ها ، شروع به 
محدودیت کرده اند تا دیگران نتوانند به آنها دســت یابند و این آن چیزی است که 

مکرر رهبر انقلاب دولتمردان و جوانان را نسبت به آن هشدار می دهند.
۵- در طول ۳۵ ســال زعامت رهبر معظم انقلاب ، ما حوزه های چالشی زیادی 
داشته ایم که بارها ایشان نسبت به آنها تذکر، توصیه و تاکید داشته اند که دولتمردان 
یــا به دلیل عدم اعتقاد بــرای پیگیری و رفع و رجوع مشــکلات این حوزه ها یا با 
وجودکارشناســان زاویه دار در کنار خود و مشــورت گرفتن های ناصواب ، از کنار 
این توصیه ها و تاکیدها به راحتی گذشــتند و سرنوشــت کشور را به گونه ای دیگر 
رقم زدند.مهم ترین حوزه ای که تاکنون با وجود هشدارهای زیاد رهبر انقلاب مورد 
بی توجهی دولت ها قرار گرفته ، حوزه فرهنگی اســت. این درحالی است که از همان 
آغازین ســال های دهه ۷۰ معظم له نسبت به خطر تهاجم فرهنگی و تلاش دشمن 
برای نفوذ در این حوزه و ایجاد انحراف در مسیر فرهنگی کشور هشدار داده بودند.

اوایــل دهه۷۰ بود که رئیس بنیاد »هریتیج« که یک اندیشــکده محافظه کار 
آمریکایی اســت، گفته بود »اکنون دیگر تســخیر زمین ارزش ندارد، بلکه تسخیر 
فاصله بین دو گوش انســان یعنی مغز انســان ها مهم اســت، چرا که با تسخیر آن 
می توان بر کشور ها و مردمان آن مسلط شد«. ۲۴تیرماه ۷۱ هنوز بیشتر از سه سال 
از زعامت حکیم فرزانه انقلاب نگذشته بود که معظم له درخصوص تهاجم فرهنگی 
کــه کمتر علائمی از تغییر ذائقه و نفوذ فرهنگ غرب در آن مقطع در جامعه دیده 
می شد، فرمودند: »دشمن از راه اشاعه فرهنگ غلط – فرهنگ فساد و فحشا – سعی 
می کند جوان های ما را از ما بگیرد. کاری که دشمن از لحاظ فرهنگی می کند، یک 
تهاجم فرهنگی، بلکه باید گفت یک »شبیخون فرهنگی« یک »غارت فرهنگی« و 

یک »قتل عام فرهنگ« است. امروز دشمن این کار را با ما می کند.«
یک ســال پس از این هشدار در سال ۷۲ بود که رهبر انقلاب به اتفاقی که در 
دوران پرشکوه مسلمانان در آندلس افتاد، اشاره کردند و بار دیگر فرمودند: »تهاجم 
فرهنگی، مثل خودِ کار فرهنگی، اقدامِ آرام و بی سر و صدایی است. یکی از راه های 
تهاجم فرهنگی، این بوده اســت که ســعی کنند جوانان مؤمن را از پایبندی های 
متعصبانه به ایمان، که همان عواملی اســت که یک تمدن را نگه می دارد، منصرف 
کنند. همان کاری را که در اندلس، در قرن های گذشــته کردند. یعنی جوانان را در 
عالم، به فساد و شهوت رانی و میگساری و این چیز ها مشغول کردند. این کار، حالا 

هم انجام می گیرد.«
این روزها که رئیس جمهورمحترم مکرر سخن از سیاست های کلی رهبری در 
حکمرانی کشــور می کنند و کابینه خود را موظف به دنبال کردن این سیاســت ها 
می دانند خوب است نیم نگاهی هم سیاست ها و تاکیدات معظم له در حوزه فرهنگ 
داشــته باشــند تا بدانند آنچه امروز در کشور شاهد آن هســتیم محصول همین 
بی توجهی ها بوده اســت. در حوزه فرهنگ عمومی چنان شکافی ایجاد شده که به 
راحتی نمی توان آن را ترمیم کرد. محیط های دانشــگاهی- حتی مدارس- آنچنان 
آلوده به فرهنگ غرب از لحاظ گفتاری ، رفتاری و پوششــی شده که هیچ قرابتی با 
یک محیط آموزشی و علمی ندارد و متاسفانه این روزها هم سازهایی نواخته می شود 
کــه نگرانی ها را دوچندان کرده اســت. از رئیس جمهور محترم که دغدغه پیگیری 
سیاســت ها و مطالبات رهبری معظم انقلاب را دارند انتظار می رود در کنار دغدغه 
بازگشــت فلان دانشجوی ستاره دار یا کد ۱۹ گزینشی که نتوانسته در مجموعه ای 
استخدام شــود، به معضلات فرهنگی کشور و محیط های علمی _ آموزشی که هر 

روز شاهد وضعیت جدیدتری در آن هستیم ، باشند.

ارزش های والای اخلاقی
امام علی)ع(: »سرمایه ای سودمندتر از عقل، و تنهایی ترسناک تر 
از خودبینــی، و عقلی چون دوراندیشــی، و بزرگواری چون تقوا، و 
همنشــینی چون اخلاق، و میراثی چون ادب، و رهبری چون توفیق 
الهی، و تجارتی چون عمل صالح، و سودی چون پاداش الهی نیست.«
نهج البلاغه- حکمت ۱۱3

پای درس علی)ع(

آیتاللهخوشــوقت)ره(:نتیجه علم بی عمل دوری از 
خداست. انسان را از رحمت خدا دور می کند.

مقاله وارده

از معــاوناولرئیسجمهورگفت:اســتفاده
باشــد بایدیکبحثملی انرژیهایتجدیدپذیر
امانگاهبخشــیدراینحوزهبهماضربهزد،اکنون
مابایدباتلاشبسیاربهســمتاستفادهازانرژی
تجدیدپذیر انرژیهای وســایر بادی خورشیدی،
مانندزمینگرماییبرویم،البتهتولیدواســتفاده
ازانرژیهایکلاســیکرانیزردنمیکنیموبایدبا

قدرتادامهبدهیم.
محمدرضا عارف، معــاون اول رئیس جمهور در آیین 
معارفــه عباس علی آبادی وزیر نیروی جدید و تکریم علی 
اکبر محرابیان وزیر نیروی پیشین، با انتقاد از بی توجهی و 
عدم سرمایه گذاری مناسب در زمینه انرژی های تجدیدپذیر 
گفت: یکی از اقدامات بســیار مهم در این دوره، استفاده از 
انرژی خورشیدی، انرژی باد و سایر انرژی های تجدیدپذیر 

مانند زمین گرمایی است.
معــاون اول رئیس جمهور با بیــان اینکه جوانگرایی و 
استفاده از اســتعداد خانم های متعهد و تحصیلکرده، باید 
ســرلوحه کار وزارت نیرو قرار گیرد، از شهید عباسپور به 
عنوان مدیری که اعتقاد راســخی به جوانگرایی داشت یاد 
کرد و گفت، یکی از خلاقیت های ایشان جوانگرایی بود که 
در نخســتین ماه های پیروزی انقلاب اســلامی، با ابتکار و 
خلاقیت خود، جوانان دانشــجو را در این ساختار دعوت به 
همکاری کردند و توانستند تحولی در این وزارتخانه ایجاد 
کنند و اکنون نیز باید بر همان ســیاق استفاده از جوانان و 

زنان دانشگاهی و تحصیلکرده با قدرت ادامه یابد.
عارف در ادامه با تشکر از تلاش  و مدیریت وزیر نیرو در 
دولت سیزدهم گفت: صندلی ها عوض می شود اما خدمت، 
الزاماً به واسطه داشتن یک سمت و نشستن بر یک صندلی 
نیســت و بنابراین از همه وزرای دولت های گذشته دعوت 

می کنیم که با دولت چهاردهم همکاری کنند.
وی بــا تقدیر از مهنــدس علی آبادی افزود: ایشــان 
از خانــواده وزارت نیرو بوده و کارشــناس متعهد و عالمی 
هستند که به دور از  حاشــیه فعالیت می کنند و با حضور 
ایشــان در وزارت نیرو ، دستاوردهای ارزشمندی را در این 

بخش شاهد خواهیم بود.
معــاون اول رئیس جمهور افزود: خوشــبختانه فضای 
خوبــی را بین همه قوا و نهادهای حاکمیتی در چهارچوب 
وفاق ملی احســاس می کنیم و خوشــحالم که در دولتی 

پایبند به »وفاق ملی« خدمت می کنم.
طبق سند چشم انداز و برنامه هفتم توسعه

رشد متوسط ۸ درصدی هدف گذاری شده است
عارف با بیان اینکه بر طبق ســند چشم انداز و برنامه 
هفتم توسعه، رشــد متوسط ۸ درصدی هدف گذاری شده 
است، گفت: متاســفانه با این رشد، خیلی فاصله داریم که 
باید در دولت چهاردهم جبران کرده و برطبق افق چشــم 

انداز، به جایگاه اول منطقه برسیم.
وی خطاب به وزیر نیرو گفت:  در اســرع وقت، گزارش 
دقیقی از وضع موجود شامل مزیت ها، چالش ها و مشکلات 
موجود در حوزه وزارت نیرو تهیه شــود تا در پایان خدمت 
ببینیم که در چه وضعیتی قرار داشــته ایم و در پایان دوره 

در چه وضعیتی کار را تحویل می دهیم.
معــاون اول رئیس جمهــور با بیان اینکــه آب چالش 
دهه آینده جهان اســت، گفت: ایــن چالش برای ما که در 
منطقه ای با اکوسیســتم خشک قرار داریم پیچیده تر است 
امــا با این حال آنچنان که باید در زمینه اســتفاده از آب، 

دقت نمی کنیم.
عارف افزود: علی رغم همه شعارها و برنامه های گذشته، 
سهم بخش کشاورزی در اســتفاده از آب در کشور ما ۸۶ 
اســت که ۱۶ درصد بیش از متوسط جهانی است و این در 
حالی اســت که ما یکسوم متوسط جهانی در کشورمان آب 
داریم، در بخش مصرف خانگی و بخش صنعت نیز همین 

مشکلات هدر رفت بالا و استفاده بی رویه از آب را داریم.
وی با انتقاد از وضعیت قطعی برق نیز گفت: در حالی 
که رشــد ۸ درصدی را توقع داریم اما روزانه ۷تا ۸ساعت 

قطع برق داریم که علاوه بر خســارت، عــدم النفع آن نیز 
بسیار زیاد است که برای حل این مشکل کار بزرگی صورت 

گیرد.
معاون اول رئیس جمهور در زمینه کمبود برق با بیان 
اینکه ســهم انرژی های تجدید پذیر مورد غفلت قرار گرفته 
است گفت: در برنامه سوم، با آنکه تاکید زیادی بر این نوع از 
انرژی ها داشتیم، اما وزیر وقت نیرو حاضر نبود سهم تولید 
برق از این بخش اندکی افزایش یابد، دلیل مخالفتشان هم 
آن بود که ســوخت مجانی می گرفتند، اما آن نگاه مقطعی 
حداکثر ۴ یا ۵ ساله، نتیجه اش این شده که امروز با قطعی 
برق رو به رو هســتیم اما اســتفاده چندانــی از انرژی های 

تجدید پذیر و مخصوصا انرژی خورشیدی نمی کنیم.
باید به سمت استفاده از انرژی خورشیدی، بادی

و سایر انرژی های تجدیدپذیر برویم
عارف افزود: استفاده از انرژی های تجدید پذیر باید یک 
بحث ملی باشــد اما نگاه بخشــی در این حوزه به ما ضربه 
زد، اکنون ما باید با تلاش بسیار به سمت استفاده از انرژی 
خورشــیدی، بادی و ســایر انرژی های تجدید پذیر مانند 

زمین گرمایی برویم، البته تولید و اســتفاده از انرژی های 
کلاسیک را نیز رد نمی کنیم و باید با قدرت ادامه بدهیم.

وی کنتــرل مصرف برق، افزایش بهره وری، ســرمایه 
 گذاری در حوزه تولید برق، تــلاش برای افزایش پایداری 
شــبکه را از دیگر موضوعات مــورد توجه وزیر نیرو در این 

حوزه برشمرد.
معــاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه بر طبق برنامه 
هفتم توسعه، میانگین بهره وری در صنعت برق باید به ۴۴ 
درصد و رشــد خطوط شبکه به ۵ درصد برسد از وزیر نیرو 

خواست کار را در این حوزه با جدیت ادامه دهد.
عارف، در ادامه با اشــاره به برنامه هفتم توسعه گفت: 
در سیاســت های کلی این بخش کاهــش مصرف انرژی، 
کاهش شــدت انرژی، افزایش بازدهی نیروگاه ها، افزایش 
سهم استفاده از انرژی های تجدید پذیر و حرکت به سمت 
اســتفاده از انرژی های، خورشیدی، بادی و زمین گرمایی، 
افزایش بهره وری، کاهش هدر رفت انرژی و سرمایه گذاری 

در این حوزه ها و تلاش برای پایداری شبکه دیده شده است 
که باید سرلوحه کارهای ما قرار گیرد.

وی همچنین مشخص شــدن قیمت تضمینی خرید 
انرژی های جدید و خرید انرژی برق تولیدی از منابع تجدید 
پذیر و نیز برق تولیدی از پسماندها را از وزیر نیرو خواست.

معــاون اول رئیس جمهــور در ادامــه با بیــان اینکه 
»آب های مرزی« مسئله بســیار مهمی است گفت: در این 
حوزه باید با همکاری سایر بخش ها برای جبران کسری آب 

و غلبه بر بحران آب تلاش کنیم.
عــارف درباره پروژه های انتقــال آب از دریای عمان و 
خلیج فارس گفت: اگر تنها بحث »انتقال« دیده شود و همه 
جوانب آن و از جمله قیمت تمام شده و چگونگی پرداخت 
هزینه آب بخش صنعت و مردم دیده نشود، تنها کاری که 
صورت گرفته این اســت که مشــکل به آینده انتقال داده 

شده است.
وزیر سابق نیرو: انتقال آب دریای عمان و خلیج فارس

و تلاش برای رفع ناترازی برق
نمونه ای از اقدامات مهم دولت سیزدهم است

در ابتدای این جلسه ، علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو در 
دولت سیزدهم، با بیان اینکه آب و برق دو عنصر حیاتی در 
اقتصاد و رفاه اجتماعی هر کشــوری هستند گفت: مشکل 
اینجاســت که در این حوزه همواره تقاضا بر عرضه پیشی 
داشته است و این خصوصاً در کشور ما که موقعیت خاص 

اقلیمی دارد مشکل آفرین است.
وی شرایط اقلیمی مانند کاهش نزولات جوی، شرایط 
نامناســب حاکم بر اقتصاد آب و برق، فرهنگ نادرســت 
مصرف و تاثیر آن بر رشــد بی رویه مصرف، محدودیت های 
مالی در حوزه سرمایه گذاری در آب و برق را از چالش های 
مهم این وزارتخانه دانست و گفت: در برنامه ای که طراحی 
کردیم، برای حل این مشــکلات در دو حــوزه پروژه های 
سخت افزاری)ساختاری( و پروژه های نرم افزاری )مدیریتی( 

طرح های بزرگی را اجرا کردیم.
وزیر ســابق نیرو از افزایش آب رســانی به شــهرها و 
روســتاهای مواجه با تنــش آبی، مدیریــت توأمان آب و 

برق و تدوین نقشــه آب کشــور، انتقال آب دریای عمان 
و خلیج فارس ، تلاش برای رفع ناتــرازی برق و... به عنوان 

کارهای مهم وزارت نیرو در این دوره یاد کرد.
وزیر نیرو: 

در بخش فنی، متخصصان ماهری در کشور وجود دارد
که از این لحاظ در تراز جهانی هستیم

مهنــدس عبــاس علی آبــادی، وزیر نیــرو در دولت 
چهاردهم، نیز در این جلســه با بیان اینکه مجلس شورای 
اســلامی با رای خود به همــه وزرا، وفاق ملی را به نمایش 
گذاشت، از حمایت های مجلس تشکر کرد و در ادامه گفت: 
 با وجود مشکلات فراوان اما در بخش فنی، توانایی های زیاد 
و متخصصان ماهری در کشــور وجود دارد که از این لحاظ 

در تراز جهانی هستیم.
وی گفــت: به عنوان وزیر نیــرو، خود را به رعایت 
قانون، رفع ناترازی ها، پرهیز از حاشیه، فعالیت بی مزد 
و منــت، اســتفاده از دانــش بنیان هــا و متخصصان 
دانشگاهی، همکاری بین دستگاهی و هماهنگی با سایر 
دستگاه ها متعهد می دانم. سیاستگذاری و برنامه ریزی 
برای رفع ناترازی، بهبود محیط کسب و کار و افزایش 
رقابت پذیری با حضور مردم و بخش خصوصی، اصلاح 
ســاختار نظام صنعت برق، تغییر الگوی صنعت برق و 
واگذاری به بخش خصوصی و مردم،  جلب مشــارکت 
صنایع برای تولید برق مصرفی، مدیریت مصرف بهینه 
بــرق در همه بخش ها،  افزایش راندمــان تولید برق با 
کاهش تلفات، توسعه تبادل انرژی برق با همسایگان و 
توسعه نیروگاه های تجدید پذیر، نوسازی نیروگاه های 
فرســوده و... را از مهم تریــن برنامه های خود در حوزه 

کاهش ناترازی برق برشمرد.
وزیر نیــرو در حوزه آب نیز بر لزوم مــرور و بازنگری 
حکمرانی آب اشــاره کرده و بهره برداری و توسعه استفاده 
از آب هــای نامتعارف و بازگردانــی آب،  صیانت از آب های 
زیرزمینــی و ســطحی، احیــای تالاب هــا و دریاچه ها و 
سفره های آب زیرزمینی و جلوگیری از فرونشست زمین و 
جبران کسری هایی که از آب های زیرزمینی برداشت شده 
است، تقویت دیپلماسی آب و استفاده از حقابه ایران، کاهش 
تلفــات آب و تکمیل طرح های آبرســانی و اصلاح الگوی 
مصــرف را از جمله اقدامات مهــم وزارتخانه در حوزه آب 

برشمرد.
در این جلسه، همچنین محمد جواد عسگری، رئیس 
کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست با 
بیان اینکه دو اتفاق خوب با شروع دولت چهاردهم رخ داده 
اســت، گفت: آغاز به کار همزمان مجلس و دولت و شروع 
برنامه هفتم، توسعه هر بهانه ای را برای کم کاری در حوزه 
آب و برق گرفته اســت و همه بخش ها باید با جدیت برای 

رفع مشکلات وارد میدان شوند.
وی با اشــاره به صدماتی که قطعی برق بر کشاورزی و 
دامداری،  بخش طیور و آبزیان وارد کرده است، گفت: تنش 
برقی، خسارت های غیرقابل جبرانی را سبب شده است که 
امیدواریــم با برنامه ریزی و طراحی دقیق در وزارت نیرو از 
تکرار آن جلوگیری شــود. وی همچنین با بیان مشکلات 
مربوط به تخصیص آب کشاورزی خواستار تلاش برای رفع 

آنها شد.
مراسم معارفه وزیر کار با حضور معاون اول رئیس جمهور

برگزار شد
همچنین آیین تکریم سید صولت مرتضوی وزیر کار در 
دولت ســیزدهم و معارفه احمد میدری وزیر جدید تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی با حضور »محمدرضا عارف« معاون اول 

رئیس جمهور در محل این وزارتخانه برگزار شد.
مراسم معارفه وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات

با حضور »عارف« برگزار شد
علاوه بر اینهــا، آیین تکریم عیســی زارع پــور، وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات پیشــین و معارفه سید ستار 
 هاشــمی وزیر جدید با حضور معاون اول رئیس جمهور در 

محل این وزارتخانه برگزار شد.

رئیسجمهورگفت:دردولتچهاردهمجمهوریاسلامیایرانتوسعههمکاریباکشورهایهمسایهو
منطقه،بهویژهجمهوریازبکستاندراولویتسیاستخارجیقراردارد.

مســعود پزشکیان، رئیس جمهور در پیامی سالروز استقلال ازبکســتان را به »شوکت میرضیایف« رئیس جمهوری 
ازبکستان و ملت دوست و برادر تبریک گفت.

رئیس جمهور در این پیام تصریح کرد: بر این باورم که روابط مبتنی بر احترام متقابل دو کشور بیش از پیش تقویت 
خواهد شــد و در دولت چهاردهم جمهوری اســلامی ایران نیز توسعه همکاری با کشورهای همسایه و منطقه، به ویژه 

جمهوری ازبکستان در اولویت سیاست خارجی قرار دارد.

پزشکیان:
اولویت دولت چهاردهم توسعه همکاری با ازبکستان است

رئیسستادکلنیروهایمسلحخاطرنشانکرد:
شــبکهیکپارچهپدافندهواییکشورمایهامنیتو
افتخارایرانوایرانیومظهرمنزلتنیروهایمسلح

هستند.
سرلشکر پاسدار محمد باقری، رئیس ستاد کل نیروهای 
مســلح طی پیامی خطاب به امیر سرتیپ قادر رحیم زاده، 
فرمانده قرارگاه مشــترک پدافند هوائــی خاتم الانبیا )ص( 
فرارســیدن روز دهم شهریورماه سالروز تشــکیل قرارگاه 

مشترک پدافند هوائی خاتم الانبیا )ص( را تبریک گفت.
به گزارش ایرنا، در این پیام آمده است:

بسم الله الرحمن الرحیم
برادر ارجمند امیر سرتیپ قادر رحیم زاده

فرمانــده محتــرم قــرارگاه مشــترک پدافندهوایی 
خاتم الانبیا )ص(

با سلام و تحیات
فرارسیدن دهم شــهریور ماه »روز پدافند هوایی« را به 
جنابعالی و آحاد فرماندهــان، مدیران و کارکنان مجاهد و 
شــجاع شبکه یکپارچه پدافند هوایی کشور که مایه امنیت 
و افتخــار ایــران و ایرانی و مظهر منزلت نیروهای مســلح 

هستند، تبریک و تهنیت می گویم. خدای بزرگ را شاکریم 
در شرایط خطیر امروز که جمهوری اسلامی ایران موقعیت 
ممتاز و مقتدرانه خود در محیط بین الملل به ویژه در منطقه 
غرب آسیا را تحکیم بخشیده است و با استحکام بنیان های 
جبهه مقاومت در فراســوی مرزهای کشــور، نفوذ معنوی 
و ســترگ بین جوامع و ملل سلطه ســتیز و حق طلب را به 
واقعیت انکارناپذیر تاریخ معاصر تبدیل کرده است. بی شک 
اقتدار دفاعی و تولید قدرت بازدارندگی در ابعاد و عرصه های 
مختلف از جمله در حوزه پدافند هوائی در زمره پیشران های 
مؤثر در دستیابی به این موهبت، پیامدهای راهبردی خود را 
روزبه روز جلوه گر و ضمن فراهم سازی امنیت پایدار، موجبات 

اعتماد و آرامش کم نظیر ملی را فراهم ساخته است.
سرلشــکر باقری افزود: در این رهگــذر بر خود فرض 
می دانم در این روز خجســته از مجاهدت های ســترگ و 
حماسی یکایک رزمندگان شــبکه یکپارچه پدافند هوائی 
کشور که با حضور شجاعانه و هوشمندانه دلاورمردان پدافند 
هوائی »ارتش جمهوری اســلامی ایران« و »سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی« ارتقــای تحســین برانگیز این مجموعه 
در عرصه هــای علوم پدافندی به ویژه ســامانه های راداری، 

موشکی و پهپادی را رقم زده است، قدردانی و سپاسگزاری 
نمایم. بر همت و غیرت جنابعالی و آحاد فرماندهان، مدیران، 
متخصصان و نقش آفرینان پدافند هوائی حضرت خاتم )ص( 
در جای جای میهن اســلامی درود می فرستم و دوام توفیق 
همــگان را در این ســنگر خطیر، تحــت عنایات حضرت 
ولی عصــر )عج( و تدابیر، فرامیــن و رهنمودهای حکیمانه 
مقام معظم رهبری و فرمانده کل قوا حضرت امام خامنه ای 

)مدظله العالی( را از خدای تعالی طلب می کنم.
 حجت الاسلام محمدحسنی:

 مدافعان غیور آسمان میهن اسلامی 
نقش مهمی در بازدارندگی دفاعی جمهوری اسلامی ایران دارند

حجت الاســلام عباس محمدحســنی، رئیس سازمان 
عقیدتی - سیاســی ارتش جمهوری اســلامی ایران نیز با 
صــدور پیام های جداگانه، فرارســیدن روز پدافند هوائی را 
به امیر ســرتیپ قادر رحیم زاده فرمانده قرارگاه مشــترک 
خاتم الانبیا )ص( کشور و امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد، 
فرمانده نیروی پدافند هوائی ارتش جمهوری اسلامی ایران 

تبریک گفت.
به گزارش مهر، در این پیام ها آمده است:

دهــم شــهریورماه، ســالروز پدافند هوائی بــا تدبیر 
فرماندهــی معظم کل قــوا )مدظله العالــی( فرصتی برای 
بازخوانــی مجاهدت ها و ایثارگری هــای رزمندگان نیروی 
پدافند هوائی اســت. کارکنان غیور پدافند هوائی در دوران 
دفاع مقدس نقش بســیار حیاتی در دفاع از منافع و امنیت 
کشــورمان ایفا کردند و همانند سدی پولادین در مقابله با 
تهاجمات ناجوانمردانه  دشمنان بودند. مدافعان غیور آسمان 
میهن اسلامی در دهه های اخیر نقش مهمی در بازدارندگی 
دفاعی جمهوری اسلامی ایران داشته و اجازه تعرض و تجاوز 

بیگانگان به کشور را ندادند.
حجت الاسلام محمدحسنی افزود: اینجانب ضمن ارج 
نهادن به مجاهدت ها و تلاش های شــبانه روزی رزمندگان 
دلاور پدافند هوائی و تبریــک این روز به جنابعالی و آحاد 
کارکنان، تداوم کامیابی و موفقیــت این نیروی قهرمان را 
از خداوند متعال مســئلت می نمایم و امیدوارم همواره در 
مسیر تعالی، اقتدار و پیشبرد اهداف نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران، ظل توجهات حضرت ولی عصر )عج( و تحت 
فرماندهی حکیمانه  فرمانــده معظم کل قوا )مدظله العالی( 

همچون گذشته موفق باشید.

باحکمرهبرانقلاب
علی باقری، عضو جدید شورای راهبردی 

روابط خارجی شد
رهبرانقلاباســلامیدرحکمیآقایدکترعلــیباقریرابه

عضویتدرشورایراهبردیروابطخارجیمنصوبکردند.
شــورای راهبردی روابط خارجی در ســال ۱۳۸۵ و با حکم رهبر انقلاب 
شکل گرفت. هدف از تشــکیل این شورا، کمک به تصمیم گیری های کلان و 
جســت وجو از افق های نو در روابط خارجی جمهوری اسلامی و بهره مندی از 

نظرات نخبگان در این عرصه است.
ریاست شورای راهبردی روابط خارجی برعهده آقای دکتر خرازی است.

سرلشکرباقریدرپیامیبهمناسبتفرارسیدنروزپدافندهوایی:

شبکه پدافند هوایی مایه افتخار ایران و مظهر منزلت نیروهای مسلح است

استاندارخراسانشمالیبابیاناینکهاولویتشهید
رئیســیاتمامپروژههایراکدبود،گفت:برکاتدولت
شهیدرئیسیدرسراسرکشورمشــهوداست،آقای

پزشکیانهمپروژههایناتمامرادراولویتقراردهد.
محمدرضا حسین نژاد، اســتاندار خراسان شمالی توجه به 
صنایع راکد در دولت ســیزدهم را از جمله اقدام های مهم این 
دولت معرفی کرد و گفت: دولت پروژه های جدیدی را شــروع 
نکرد تا به دنبال کســب افتخار آنها باشد بلکه تمرکز خود را بر 
روی پروژه های راکد گذاشــت چرا که آنها سرمایه های عظیمی 

برای کشور هستند ولی معطل و بلااستفاده مانده اند.
وی ادامه داد: در استان خراسان شمالی حدود ۱۴۷ صنعت 
راکد احیا شد، بیکاری در استان ۱۰.۴ درصد بود و در سه سال 
دولت شهید رئیسی، ضریب بیکاری به ۷ درصد رسید. همچنین 

صنایع نیمه فعال به فعال تبدیل وضعیت شد.
اســتاندار خراسان شمالی اجرای مســکن ملی را از دیگر 
دستاوردهای دولت سیزدهم برشمرد و افزود: در استان خراسان 
شــمالی با یک میلیون جمعیت ۳۳ هزار واحد مســکن ملی 
در دســت احداث است که پیشــرفت فیزیکی آنها بیش از ۴۰ 
درصد دســتگاه حدود ۳۸۰۰ واحد آن به اتمام رسید و به زودی 

واحدهای بیشتری نهائی و قابل سکونت خواهد شد.
حسین نژاد با یادآوری اینکه شهید رئیسی در تمام جلسات 
ملی مسکن شخصاً حضور داشت، گفت استانداران در جلسات 
ملی مسکن به صورت وبیناری شرکت و مشکلات استان خود 
را مطرح می کردند و شــخص رئیس جمهور برای رفع موانع در 
اجرای طرح ملی مســکن دســتور صادر می کرد و این یکی از 
برکات خدمات رئیس جمهور شهید است که ادامه کارهای او در 

استان و سراسر کشور مشهود است.
وی بیان کرد: سفر استانی رئیس جمهور به خراسان شمالی 
دارای برکات زیادی بود از جمله آنکه پساب شهر بجنورد که به 
داخل رودخانه ریخته می شــد و گاهی به صورت شــبانه از آب 
این رودخانه برای کشت و کار استفاده می شد و بهداشت مردم 

را به خطر انداخته بود و از سوی دیگر در فاصله ۱۵ کیلومتری 
پتروشیمی سالانه پنج و نیم میلیون متر مکعب آب شرب را برای 
فعالیت خود مصرف می کرد و وقتی این موضوع به رئیس جمهور 
منتقل شد دستور انتقال پساب به پتروشیمی را صادر کرد، این 
پروژه هم اکنون در حال بهره برداری است نعمت آن این است که 

پنج و نیم میلیون متر مکعب آب شُرب آزاد می شود.
۱۲/۷ میلیارد برای پروژه های نیمه تمام خراسان شمالی 

تخصیص یافت
استاندار خراسان شمالی از اختصاص ۱۲.۷ میلیارد تومان 
برای اتمام پروژه های نیمه تمام اســتان تحت مســئولیت خود 
در دولت ســیزدهم یاد کرد و گفت: یکی دیگــر از اقدام ها در 
دولت سیزدهم برای استان خراسان شمالی انتقال آب از شمال 
اســتان به جنوب استان بود که شیب هیدرولیکی مسیر آب به 
سمت کشور همسایه بود و رئیس جمهور حساسیت موضوع را 
متوجه شد و جز مصوبات ســفر استانی گنجاند. هم اکنون در 
پیوســت ۱ بودجه ۴۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای فاز اول این 
طرح تخصیص یافته است. حســین نژاد در همین رابطه، ادامه 
داد: با این اقدام آب بسیاری از سدهایی که برای ضرورت ذخیره 
کرده ایم برای مصارف کشــاورزی و دامپروری آزاد می شود. این 
موجب ایجاد یک انقلاب در بخش کشــاورزی دامپروری استان 
خراسان شمالی است تحول اقتصادی بزرگی رخ می دهد که از 

برکات سفرهای استانی شهید رئیسی به استان است.
 مصوبات سفر رهبری در سال ۹۱ 

توسط شهید رئیسی اجرا شد
وی با یادآوری اینکه حضور شــهید رئیســی در اســتان 
خراسان شمالی موجب شــد تا مصوبات سال ۹۱ مقام معظم 
رهبری به این اســتان عملیاتی شــود، ادامه داد: همه مصوبات 
سفر رهبری عملیاتی شد به عنوان مثال سد گلمن دره تنها ۲۰ 
درصد پیشرفت اعتباری داشت، در دولت سیزدهم ۶۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار برای تکمیل آن اختصاص داده شــد و به آبگیری 
رسید که اگر این سد وجود نداشت سال گذشته با بارندگی های 

سیل آســایی که رخ داد، طبق نظر مهندســان هیدرولوژی اگر 
این سد وجود نداشــت دوباره واقعه سیل بردگی محور بجنورد 
به گلستان رخ می داد و این یک فاجعه بود که در مدت کوتاهی 
چهار و نیم میلیون متر مکعب آب پشت این سد جمع شد و از 

این حادثه جلوگیری شد.
اســتاندار خراسان شمالی همچنین به سد بیدباز اسفراین 
به عنوان یک طرح نیمه تمام که در دولت ســیزدهم به نتیجه 
رســید اشاره کرد و گفت: برای این سد از ۱۳۹۵ تا ۱۴۰۰ تنها 
۳۰ میلیارد تومان هزینه شــده بود و در ســفر شهید رئیسی 
۱۵۰ میلیارد تومان به آن اختصاص داده شد و با حضور معاون 

پارلمانی دولت سیزدهم افتتاح شد.
شهید رئیسی به حرف دامداران روستایی نیز 

گوش می داد
حسین نژاد همچنین به مردمی بودن شهید رئیسی اشاره 
کرد و گفت: رئیس جمهور شــهید در ســفری کــه به فرآیند 
داشت در میان دامداران حضور یافت و با آرامش آنها مشکلات 
خودشــان را مطرح کردند و حتی در آن روستای قارلق یکی از 
اهالی اعلام کرد که در دوران شاه پلی ساخته شده بود که توسط 
سیل تخریب شــد که ۲۰۰ هکتار از زمین های کشاورزی فاقد 
دسترسی به راه و جاده هستند و شهید رئیسی دستور احداث پل 
را صادر کرد که به عنوان یادگاری از او در این روستا باقی ماند.

وی همچنین در رابطه با ضرورت ها و اولویت هایی که دولت 
چهاردهــم می تواند آنها را در کارهــای خود لحاظ کند، عنوان 
کرد: آقای پزشــکیان هم به این موضوع اشاره داشته است که 
پروژه های کشور به قدری زیاد نشود که سرمایه هایمان را حبس 
کند آن پروژه ها نیز به بهره برداری نرسد، بهتر است پروژه ها طبق 
اولویت اجرا به بهره برداری برسد من از این صحبت رئیس جمهور 
استفاده می کنم که تمام پروژه های نیمه تمامی که بیش از ۵۰ 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد در دولت آقای پزشکیان مورد توجه 
قرار گیرد و ابتدا آنها نهائی شوند بعد پروژه های جدید را شروع 

کنند.

نقشه راه استان را طبق سفر رهبری ترسیم کنند
استاندار خراسان شمالی در بخشی از سخنانش خطاب به 
دولتمردان چهاردهم بیان کرد: نقشــه راه و هدف گذاری برای 
طرح های دولت و اجرای برنامه در اســتان های سراســر کشور 
می تواند راهگشای خوبی برای اجرای برنامه های دولت باشد مثل 
آنکه استان خراسان شمالی در سفر مقام معظم رهبری در سال 
۹۱ یک استان کشاورزی و دامپروری مطرح شد و دولت می تواند 
نقشه راه خود را برای تحقق این موضوع ارائه دهد و بررسی کند 
که آیا این استان ظرفیت صنعتی شدن نیز دارد که به این سمت 

سوق پیدا کند.
حســین نژاد همچنین گفت: بــا توجه بــه ظرفیت های 
کشاورزی و دامپروری استان خراسان شمالی می توان به سمت 
صنایع تبدیلی نیز پیش رفت زیرا بالاترین انگور در کشــور در 
اســتان ما تولید می شود و محصولات سردرختی نظیر سیب و 
هلو در این استان در حجم زیادی تولید و به سراسر کشور عرضه 

می شود.
 افزایش ۸۰ درصدی خرید گندم در خراسان شمالی

بــه گزارش مهر، وی در رابطه با میــزان گندم تولیدی در 
خراســان شمالی نیز اظهار کرد: گندمی که امسال از کشاورزان 
خریداری کردیم ۸۰ درصد نسبت به سال قبل افزوده شده بود 
و نســبت به سال ما قبل که ۱۹ تن گندم تولیدی از کشاورزان 
دریافت کرده بودیم و ســال بعد از آن ۱۰۰ تن و امســال ۱۸۰ 
تن گندم از کشاورزان خریداری شد که با قیمت مصوب دولت 
بر اساس هر کیلو ۱۷ هزار و خورده ای، می توان پیش بینی کرد 
که چه میزان درآمد قابل توجهی به کشــاورزان استان خواهد 
رسید، امیدواریم در هدفگذاری ها و ماموریت هایی که برای هر 
استان نوشته می شود اســتاندار بتواند این مأموریت ها را دنبال 
کند، البته دستگاه های مختلف اجرائی نیز که جایگاه حاکمیتی 
خود را دارند حائز اهمیت هستند و دولت نیز در استان می تواند 
بر عملکرد دستگاه های اجرائی نظارت کند تا مأموریت های خود 

را به خوبی انجام دهند و دولت چهاردهم نیز موفق باشد.

حسین نژاد: بركات دولت شهید رئیسی در سراسر كشور مشهود است


